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Protokół nr XXIV/2013 

z  Sesji Rady Gminy Wymiarki z dnia 31 stycznia 2013 r. 

odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury i Biblioteki w 

Wymiarkach. 

 

Ad.1. Otwarcie sesj i . 

Przewodniczący Rady Gminy Wymiarki Pan Piotr Adamek o godz.16:00 

otworzył obrady XXIV  Sesj i  Rady Gminy w Wymiarkach.  Na podstawie l isty 

obecności stwierdzi ł  prawomocność  obrad (w sesj i  uczestniczyło 15 radnych - 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzj i) .  

W obradach uczestniczyl i :  

1. Adamek Piotr 

2. Babiarz Zbigniew 

3. Bednarz Janina 

4. Cytlak Danuta  

4. Hoffman Cezary 

6. Wieczorek Joanna 

7. Kowalski Piotr 

8. Kowalów Edward 

9. Pi lny Jerzy 

10. Starzec Andrzej  

11. Wróbel Leszek 

12. Żółtański Czesław 

13.  Janiszewski Waldemar  

14. Szkodzińska Barbara 

15. Kiszka Halina 

Ponadto w sesj i  uczestniczyły osoby zaproszone. Listy obecności  radnych i  

gości zaproszonych stanowią  załączniki  nr 1 i  nr 2  do niniejszego protokołu. 

Ad.2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy nie odczytywał porządku obrad ze względu na 

to, iż radni otrzymali  go przed sesją .  Niemniej  jednak zaproponował aby 

wprowadzić  w punkcie 9 podpunkt i)  czyl i  uchwałę  zmieniającą  uchwałę  w sprawie 

okreś lenia trybu udzielania i  rozl iczania dotacj i  z budżetu Gminy Wymiarki dla 
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niepublicznych zespołów wychowania przedszkolnego i punktów 

przedszkolnych. Poddano  pod głosowanie nowy porządek obrad, który został 

przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXIII sesji . 

4. Wnioski z posiedzeń  komisji stałych Rady Gminy Wymiarki.  

5. Interpelacje i  zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w 

okresie między sesjami. 

8. Sprawozdanie Wójta Gminy Wymiarki z działań podejmowanych w 

okresie pomiędzy sesjami. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Wymiarki na 2013 rok  

b) przyjęcia planu pracy Komisji  Rewizyjnej na 2013 rok  

c) funduszu sołeckiego  

d)  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnych Rady 

Gminy Wymiarki 

e) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

f)  uchylająca uchwałę w sprawie zmiany Statutu Łużyckiego Związku 

Gmin 

g) okreś lenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów oraz akcji 

w spółkach prawa handlowego przez Wójta Gminy Wymiarki.   

h) w sprawie uchwały budżetowej na 2013 r.  

i)  zmieniająca uchwałę  w sprawie okreś lenia trybu udzielania i  rozl iczania 

dotacj i  z budżetu Gminy Wymiarki dla niepublicznych zespołów 

wychowania przedszkolnego i punktów przedszkolnych. 

10.Wolne wnioski i  zapytania. 

11.Zamknięcie obrad XXIV sesji . 

Ad.3. Zatwierdzenie protokołu z XXIII  sesj i .  
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś  z Radnych wyznaczonych do 

zapoznania się  z protokołem z poprzedniej  sesj i  chciałby wnieść  do niego poprawki.  

Radny Zbigniew Babiarz i  radny Czesław Żółtański oznajmil i ,  iż zapoznal i  się  z 

protokołem i nie wnoszą  uwag. Protokół uznano za przyję ty . Do zapoznania się  z 

protokołem z XXIV sesj i  wyznaczono radną  Janinę  Bednarz i  radną  Danutę  Cyt lak. 

Ad.4. Wnioski z posiedzeń  komisj i  stałych Rady Gminy Wymiarki. 

Brak wniosków. 

Ad.5. Interpelacje i  zapytania radnych. 

 Radny Cezary Hoffman: 

•  prośba o dokładniejsze odśnieżanie ul. Szkolnej ;  

•  zainteresować  się  odwodnieniem przy hal i  sportowej , ponieważ zaczynają  się  

wokół tworzyć  kałuże. Przy obfi tych opadach, roztopach będzie tam mnóstwo 

wody. 

•  dach hal i  sportowej  stwarza niebezpieczeństwo – jego konstrukcja powoduje, 

że mogą  spadać  z niego bryły lodu. Należy zadbać  o zabezpieczenia przed 

tego typu sytuacjami. 

•  wg radnego montaż urządzeń  na hal i  sportowej  powinien odbyć  się  przed 

położeniem podłogi, wykonawca natomiast w pierwszej  kolejności kładzie 

podłogę .  

•  prośba o nawiezienie grysu na ul.  Szkolną  aby załatać  dziury. 

Radna Halina Kiszka: 

•  jak wygląda sytuacja w Publ icznym Gimnazjum w Witoszynie, czy to 

prawda, że ściany są  zawilgocone? W jakim stanie obecnie jest budynek? Jak 

duże są  straty? 

•  przy Os. 40- lecia w asfalcie wyszły dziury po zimie. Prośba o dostarczenie 

grysu do załatania ubytków. Referat gospodarki komunalnej  powinien się  

tym zająć .  

Radna Janina Bednarz: 

•  jak prezentuje się  sprawa odwiertów? Czy przyniosły jakiś  skutek? 

•  jak prezentują  się  korzyści f inansowe związane z przejściem ZGK do Urzędu 

Gminy? 

•  kiedy jakość  wody w Gminie Wymiarki ulegnie poprawie? 

•  dotacja dla OSP z budżetu Gminy jest dość  wysoka. Czy nie można byłoby 

części tych środków przeznaczyć  na awarie wodociągu? 
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•  jak prezentuje się  sytuacja zjazdu na autostradę? OSP miała podjąć  działania 

zmierzające do odblokowania zjazdu. 

Radny Piotr Kowalski: 

•  pracownicy Urzędu Gminy miel i  zająć  się  real izacją  projektu związanego z 

usuwaniem azbestu. Dlaczego projekt odwleczono w czasie? 

Radny Edward Kowalów: 

•  Prośba o udzielenie szczegółowych informacj i na co przeznaczono 5 tys. zł ,  

które miały być  rzekomo wykorzystane na podwyżki dla pracowników w 

2013 roku? 

Radny Leszek Wróbel: 

•  należy ponownie przejrzeć  budżet i  zastanowić  się  nad zmianami.  Zbyt wiele 

pieniędzy przeznacza się  na administrację .  

Ad.6. Odpowiedzi na zapytania i  interpelacje. 

 Pani Wójt oznajmiła,  że oprócz odpowiedzi ustnych udzielonych na sesj i , 

radni otrzymają  także odpowiedzi w formie pisemnej  w ciągu 21 dni zgodnie ze 

Statutem Gminy Wymiarki. 

Odp. dla radnego Cezarego Hoffmana: 

 Ul. Szkolna będzie odśnieżana dokładnie, na pewno będziemy zwracać  

wi ększą  uwagę  na wywiązywanie się  przez pracowników z ich obowiązków. 

Proszę  jednak zgłaszać  wszelkie wą tpl iwości, niedociągnięcia bezpośrednio do 

Urzędu Gminy, aby można było im zaradzić .  

 W sprawie odwodnienia terenu przy hal i  sportowej  odbyła się  dziś  Rada 

Budowy, na której  wnioskowaliśmy o modernizację  odwodnienia. Jeś l i  chodzi o 

bryły lodu spadające z dachu to niebawem zostaną  zamontowane płotki  i  łapacze 

śniegowe (zabezpieczenia). Jeś l i  chodzi o montaż urządzeń  to wykonawca 

doskonale wie kiedy ma go rozpocząć .   

 Na ul. Szkolną  referat gospodarki komunalnej  może zawieźć  grys, jednak 

przy takich warunkach atmosferycznych będzie to jedynie marnotrawienie 

materiału. Trzeba zaczekać  aż teren się  osuszy. 

Odp. dla radnej  Hal iny Kiszki: 

Jeś l i  chodzi o grys to sytuacja wygląda podobnie jak na ul. Szkolnej , choć  

jeś l i  mieszkańcy będą  sobie tego życzyl i  materiał  zostanie dostarczony. 

W Publicznym Gimnazjum w Witoszynie ściany są  faktycznie zawilgocone, 

powstały szkody. Na razie trudno je ocenić .  Coś  więcej  będzie można 

powiedzieć  jak ruszy ogrzewanie. Jak na razie wykonawca hal i  sportowej 
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wypożyczył dmuchawę  do osuszania budynku. Trwają prace przy wykonywaniu 

instalacj i  gazowej  i  mamy nadzieję ,  że już n iedługo ogrzewanie będzie działać .  

Odp. dla radnej  Janiny Bednarz: 

Do tej  pory wykonano 2 odwierty :  na Witoszynie Górnym i na Lutynce. 

Głębokość  odwiertu sięgała 100 m. Niestety oba odwierty okazały się  puste. Jutro 

zostaną  wyznaczone kolejne punkty do odwiertów. Jeden z nich znajduje się koło 

cegielni na Witoszynie Dolnym. 

Na wyl iczenie faktycznych zysków z przeniesienia ZGK do Urzędu Gminy 

trzeba będzie jeszcze trochę  zaczekać .  Obecnie oczekujemy opini i  Ministerstwa 

Finansów, które powinno ją  wydać  w ciągu 3 miesięcy. Możemy się  jednak 

spodziewać  zwrotu dużej  kwoty VAT-u. Pomimo, iż l ikwidacja ZGK oceniana jest 

negatywnie to niesie ze sobą  korzyści f inansowe. 

Jakość  wody w Gminie ulegnie ostatnio poprawie. Sanepid wyznaczył termin 

do 23.01.2013 r. aby się  uporać  z tym problemem. Stopień  zażelazienia wody się  

zmniejszył, barwa także się  zmieni ła.  Przystąpiono do wymiany złóż  f i l t racyjnych i  

zasuw. Obecnie czekamy także na wycenę  czyszczenia zbiorników ciśnieniowych. 

Ogólnie jakość  wody poprawiła się ,  ale gdyby ktoś  z mieszkańców dostrzegł jakieś  

nieprawidłowości to należy do bezzwłocznie zgłaszać  do Urzędu Gminy. 

W sprawie dotacj i  dla OSP Pani Wójt oznajmiła, że wysokość  dotacj i  zależy 

od radnych. Wszystko można zmienić  na ich wniosek. 

Odp. dla radnego Piotra Kowalskiego: 

Co roku organizowane są  programy związane z usuwaniem azbestu, ale na jego 

real izację  t rzeba byłoby zapewnić  mieszkańcom wkład własny a na to obecnie nas 

nie stać .   

 Odp. dla radnego Edwarda Kowalowa: 

5 tys. zł  w budżecie zostało zaplanowane na zapłatę  wynagrodzenia dla 

pracowników pełniących całodobowy dyżur na hydroforni w Borowym. Trzeba było 

ręcznie pompować  wodę  i  puszczać  ją  w sieć .  Pieniądze stanowią  rekompensatę  za 

nadgodziny. Obecnie pracownicy referatu gospodarki komunalnej  otrzymali  nagrody 

w formie pieniężnej  za pracę  w nadgodzinach pomimo iż nie planowaliśmy na to 

środków. Przez okres obecnej  kadencj i  w urzędzie Gminy miała miejsce jedynie 1 

podwyżka o 100 zł. 

Odp. dla radnego Leszka Wróbla: 

Wzrost w osobowym funduszu płac wynika m.in. z tego, że Urząd Gminy 

przyjmował pracowników w ramach prac interwencyjnych, publ icznych czy staży po 

których zostały zobowiązania na zatrudnienie tych osób na okres min. 3 miesięcy. 
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Planuje się  1 etat f izyczny w referacie gospodarki komunalnej. Trzeba zwrócić  

uwagę  na to, że wcześniej  pracownicy administracj i  i  obsługi byl i  l iczeni w 

osobnych paragrafach a obecnie wszyscy są  ujęci w jednym. Proponuję  spotkanie w 

Urzędzie Gminy aby dokładnie przeanal izować  paragrafy i  wytłumaczyć  co skąd się  

wzię ło. 

Radny Piotr Kowalski zabrał głos w sprawie dotacj i  dla OSP. Chciał 

wytłumaczyć  radnej  Janinie Bednarz,  że wysokość  dotacj i  wcale nie jest nad 

wyrost. Oznajmił ,  że środki przeznaczane są  na pal iwo, utrzymanie sprzę tu,  

ekwiwalenty. OSP real izuje także projekt „Mały Strażak” . Środki pozyskane są  w 

ramach współpracy polsko-niemieckiej  z Gminą  Kreba-Neudorf  i  stanowią  dużą  

część  zawartej  w budżecie dotacj i .  Ponadto Gmina Wymiarki wypada bardzo dobrze 

w statystykach, np. jeś l i  chodzi o bezpieczeństwo. W-ce Przewodnicząca Rady 

Gminy Pani Hal ina Kiszka oznajmiła, że Komisja Rewizyjna ma prawo kontrolować  

OSP, sprawdzać  wydatkowanie dotacj i  i  pytać .  Sama jednak zastrzeżeń  do pracy 

OSP Wymiarki nie ma. 

Ad.7.  Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w 

okresie między sesjami. 

•  11 stycznia 2013 r.  do wiadomości Rady Gminy Wymiarki  wpłynę ło 

wystąpienie pokontrolne sporządzone przez Wójta Gminy Wymiarki.  Zawarto 

w nim informacje o real izacj i  zaleceń  pokontrolnych Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej w Zielonej  Górze.   

•  11 stycznia 2013 r. do  Rady Gminy Wymiarki wpłynę ło pismo Wojewody 

Lubuskiego wzywające Radę  do podjęcia uchwały w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy Wymiarki Pana Waldemara 

Janiszewskiego. 

•  21 stycznia 2013 r.  z Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej  

Górze wpłynę ło zawiadomienie o posiedzeniu Kolegium w dniu 28 stycznia 

2013 r. dotyczące postępowania nadzorczego wobec Uchwały Nr 

XXIII/141/2012 Rady Gminy Wymiarki z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej  Prognozy f inansowej Gminy na lata 2013-2025,  

która wg wstępnej  anal izy narusza prawo. 

•  30 stycznia 2013 r. wpłynę ła uchwała Nr 45/2013 Kolegium Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej w Zielonej  Górze z dnia 28 stycznia 2013 r. stwierdzająca 

nieistotne naruszenie prawa w uchwale budżetowej  na 2013 r.  oraz uchwała 

Nr 48/2013 Kolegium Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Zielonej  Górze z 
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dnia 28 stycznia 2013 r. stwierdzająca nieważność  uchwały dotyczącej  

Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Wymiarki na lata 2013-2025. 

Ad. 8. Sprawozdanie Wójta Gminy Wymiarki z działań  podejmowanych w 

okresie pomiędzy sesjami. 

W okresie między sesjami miały miejsce wspomniane już wcześniej  odwierty 

próbne na Witoszynie Górnym i w Lutynce. W dniu jutrzejszym do Urzędu gminy 

mają  przyjechać  specjal iści do wyznaczenia kolejnych punktów do przeprowadzenia 

odwiertów. W dniu dzisiejszym o godz. 10:00 w Urzędzie Gminy miała miejsce 

Rada Budowy w sprawach bieżących dotyczących hal i  sportowej  oraz przebudowy 

kotłowni w szkole. 

14.01.2013 r.  ogłoszono kolejny przetarg na sprzedaż  budynku po dawnej 

bibl iotece. Tego samego dnia miała miejsce modernizacja stacj i  uzdatniania wody w 

Borowym. Przyczyni ła się  ona do poprawy jakości wody. W styczniu odbyło się  

także spotkanie opłatkowe organizowane przez Koło Gospodyń  Wiejskich. 

26.01.2013 r. odbyło s ię  Walne Zebranie OSP Wymiarki. 

 Pani Wójt poinformowała radnych, że MZK Żagań  uruchomiło kursy z Żar do 

Wymiarek. Jeś l i  mieszkańcy nie będą  z nich korzystać  MZK się  wycofa i  PKS 

będzie jedynym przewoźnikiem na tym terenie. Im więcej  przewoźników i  większa 

konkurencja tym ceny bi letów będą  dla mieszkańców atrakcyjniejsze. Obecnie PKS 

obniżył  ceny bi letów po wejściu MZK na nasz teren, aczkolwiek można się  

spodziewać ,  że po wycofaniu się  MZK ceny bi letów PKS-u ponownie pójdą  do 

góry. Obniżki cen bi letów PKS są  krótkoterminowe i  mają  na celu zatrzymanie przy 

sobie jak największej  l iczby dotychczasowych kl ientów. Powinniśmy być  tego 

świadomi wybierając przewoźnika. Radna Barbara Szkodzińska zapytała czy 

moż l iwe byłoby puszczenie kursów przez Si lno Małe na Żary. Pani Wójt 

poinformowała, że jeżel i  kursy MZK spotkają  się  z zainteresowaniem mieszkańców 

i przetrwają  to pomyś l i  jak zorganizować  kursy przez Si lno Małe.  

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Wymiarki na 

2013 rok  

Przewodniczący zapytał czy są  uwagi do projektu uchwały.  Uwag  nie 

wniesiono. Następnie W-ce Przewodnicząca Rady Gminy Pani Hal ina Kiszka 

odczytała treść  projektu uchwały. Poddano projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 15 radnych 

Za : 15 radnych 
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Przeciw: 0 radnych 

Wstrzymało się :  0 radnych 

Uchwała została przyję ta jednogłośnie.   

Uchwała nr XXIV/143/2013 stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu. 

b)  przyj ęcia planu pracy Komisj i  Rewizyjnej na 2013 rok   

Radny Leszek Wróbel zapytał o moż l iwo ść  przeprowadzenia kontrol i  nie 

wymienionych w planie pracy. Pani Wójt poinformowała zainteresowanego, iż  

zgodnie ze Statutem Gminy Wymiarki istnieje taka moż l iwo ść  a le za zgodą  Rady 

Gminy. Rada Gminy może zlecać  Komisj i  Rewizyjnej  kontrole nie obję te planem. 

 W-ce Przewodnicząca Pani Hal ina Kiszka odczytała treść  projektu 

uchwały. Uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 15 radnych 

Za : 15 radnych 

Przeciw: 0 radnych 

Wstrzymało się :  0 radnych 

Uchwała została przyję ta jednogłośnie.   

 Uchwała nr XXIV/144/2013 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

c) funduszu sołeckiego 

W-ce Przewodnicząca Pani Hal ina Kiszka odczytała treść projektu 

uchwały. Uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 15 radnych 

Za : 11 radnych 

Przeciw: 0 radnych 

Wstrzymało się :  4 radnych 

Uchwała została przyję ta większością  głosów.  

Uchwała Nr XXIV/145/2013  stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

d)  zmieniająca uchwałę  w sprawie ustalenia wysokości diet 

radnych Rady Gminy Wymiarki 

Uchwała spotkała się  z dezaprobatą  ze strony radnych. Radny Leszek Wróbel  

oznajmił ,  że uchwała będzie swego rodzaju blokadą .  Zapytał co będzie w 

sytuacj i  gdy Przewodniczący deleguje radnego w celach służbowych, np. na 

szkolenie.  Nie będzie miała wtedy moż l iwo ści  usprawiedl iwienia takiej 

nieobecności i  dieta nie zostanie radnemu wypłacone w pełnej  wysokości. 

Oznajmił  również,  że jego zdaniem za 100% nieobecności dieta nie powinna 
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przysługiwać .  Radni zarzuci l i ,  iż uchwała nie jest zgodna ze Statutem Gminy 

Wymiarki . Radca Prawny, Pani Maria Wrońska poinformowała radnych, że zapis 

w Statucie zobowiązuje radnych do usprawiedl iwiania u Przewodniczącego 

swojej  nieobecności w ciągu 7 dni od posiedzenia. Zapis uchwały natomiast  

dotyczy kompetencj i  Przewodniczącego. Skreś lając zapis obiera się  uprawnienie 

to usprawiedl iwiania nieobecności radnego na l iście z posiedzenia. Jeś l i  radny 

jest obecny ma dietę  w pełnej  wysokości,  jeś l i  nie uczestniczy w sesj i  lub 

komisj i  dieta zostaje pomniejszona o procent wskazany w uchwale. Pani Wójt 

poinformowała, że była wnioskodawcą  tej  uchwały ze względu na zastrzeżenia 

RIO co do zasad usprawiedl iwiania nieobecności radnych i  wypłacania diet. 

Zastrzeżenia Inspektorów RIO budzi ło to na jakiej  podstawie Przewodniczący 

usprawiedl iwia nieobecność  radnego na sesj i  skoro nie ma dokumentu 

poświadczającego jego nieobecność  a dieta mimo to wypłacana jest w pełnej 

wysokości. Przewodniczący pomimo w/w argumentów wnioskował  o odrzucenie 

uchwały. 

 W-ce Przewodnicząca Pani Halina Kiszka odczytała treść projektu 

uchwały. Uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 15 radnych 

Za : 1 radny 

Przeciw: 11 radnych 

Wstrzymało się :  3 radnych 

Uchwała nie została przyję ta.   

e) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

 Poinformowano radnych, że po raz kolejny zostal i  wezwani przez Wojewodę  

Lubuskiego do podjęcia uchwały stwierdzającej  wygaśnięcie mandatu radnego, 

Pana Waldemara Janiszewskiego. Sytuacja w jakiej znalazł się  Pan Janiszewski 

jest pierwszym takim przypadkiem w skal i  kraju. Przepisy nie przewidują  

takiego stanu rzeczy. Wojewoda stoi na stanowisku, że zaistniały stan jest 

niezgodny z prawem i nakazuje wygaszenie mandatu. Od radnych Rady Gminy 

Wymiarki  zależy jaką  decyzję  w tej  sprawie podejmą .  

W-ce Przewodnicząca Pani Hal ina Kiszka odczytała treść projektu 

uchwały. Uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 15 radnych 

Za : 0 radnych 
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Przeciw: 15 radnych 

Wstrzymało się :  0 radnych 

Uchwała nie została przyję ta.  . 

f )  uchylająca uchwałę  w sprawie zmiany Statutu Łużyckiego 

Zwi ązku Gmin 

Radca Prawny, Pani Maria Wrońska poinformowała radnych, że ze względu 

na to, że 4 gminy – członkowie ŁZG nie podję ły wcześniej  zmian w  Statucie 

Łużyckiego Związku Gmin. W związku z tym uchylenie uchwały, którą  podję ła 

Gmina Wymiarki jest jedynie formalnością .   

W-ce Przewodnicząca Pani Hal ina Kiszka odczytała treść projektu 

uchwały. Uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 15 radnych 

Za : 15 radnych 

Przeciw: 0 radnych 

Wstrzymało się :  0 radnych 

Uchwała została przyję ta jednogłośnie. 

Treść  uchwały XXIV/146/2013 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

g) okreś lenia zasad wnoszenia, cofania i  zbywania udziałów oraz 

akcj i  w spółkach prawa handlowego przez Wójta Gminy 

Wymiarki.  

Poinformowano radnych, że w/w uchwała jest wynikiem wytycznych po 

kontrol i  RIO. Uchwała upoważnia Wójta m.in. do zbywania udziałów. Są  to 

ogólnie obowiązujące zasady dotyczące spółek prawa handlowego. 

W-ce Przewodnicząca Pani Hal ina Kiszka odczytała treść projektu 

uchwały. Uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 15 radnych 

Za : 15 radnych 

Przeciw: 0 radnych 

Wstrzymało się :  0 radnych 

Uchwała została przyję ta jednogłośnie. 

Treść  uchwały XXIV/147/2013 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 
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h)  w sprawie uchwały budżetowej na 2013 r.   

 

Radny Jerzy Pi lny zapytał na wstępie czy niezbędny jest zakup ciągnika w 

leasingu. Gmina posiada 1 duży i  2 małe ciągniki .  Zapytał  o to dlaczego 

nieczystości przez ostatni czas nie były wywożone. Pani Wójt poinformowała, że 

pracownik zajmujący się  wywozem ścieków ze względu na to, że pozamarzały 

zawory. Przewodniczący zapytał o kwotę  przeznaczoną  na odwodnienie terenu 

oczyszczalni . Pani Wójt poinformowała, że jest to niezbędne bo teren jest 

zalewany. Wszystko związane jest z błędnym wykonaniem oczyszczalni i  sieci 

kanal izacyjnej . Ponosimy konsekwencje nietraf ionej  inwestycj i .  Pani W-ce 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o pomniejszone środki przeznaczone na 

kwatery na cmentarzu. 

Pani Skarbnik poinformowała zainteresowanych, że w projekcie uchwały 

pojawiła się  propozycja zmniejszenia kwoty przeznaczonej  na zakupy (bus, ciągnik 

w leasingu) na rzecz wykonania odwiertów. Zwiększono również kwotę  

przeznaczoną  na odsetki ze spłaty kredytu. Zaplanowano również zmniejszenie 

wydatków inwestycyjnych na cmentarzu z 205 tys. zł  do 5 tys. zł .  Pani Skarbnik 

oznajmiła także, że RIO wydało negatywną  opinię  o WPF Gminy Wymiarki .  

Uchylono plan f inansowy Gminy Wymiarki na lata 2013-2025. 

W-ce Przewodnicząca Pani Hal ina Kiszka odczytała treść projektu 

uchwały. Uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 15 radnych 

Za : 13 radnych 

Przeciw: 2 radnych 

Wstrzymało się :  0 radnych 

Uchwała została przyję ta większością  głosów. 

Treść  uchwały XXIV/148/2013 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 
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i)  zmieniająca uchwałę w sprawie okreś lenia trybu udzielania i  

rozl iczania dotacj i  z budżetu Gminy Wymiarki dla 

niepublicznych zespołów wychowania przedszkolnego i 

punktów przedszkolnych. 

Zgodnie z uchwałą wysokość dotacji przysługującej na każde dziecko 

wyniesie w tym roku 41 % wydatków bieżących. Zabezpieczona w 

budżecie kwota gwarantuje 5 godzin bezpłatnej opieki nad dziećmi. 

W-ce Przewodnicząca Pani Hal ina Kiszka odczytała treść projektu 

uchwały. Uwag nie wniesiono. Projekt poddano pod głosowanie. 

Głosowanie w sprawie uchwały: 

W głosowaniu wzię ło udział 15 radnych 

Za : 15 radnych 

Przeciw: 0 radnych 

Wstrzymało się :  0 radnych 

Uchwała została przyję ta jednogłośnie. 

Treść  uchwały XXIV/149/2013 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

10. Wolne wnioski i  zapytania. 

1. Radny Edward Kowalów: 

Wykonano 2 odwierty, które nie przyniosły oczekiwanych rezultatów. 

Co będzie jeś l i  nie znajdziemy nowego ujęcia. Propozycja wykonania 

renowacj i  studni w Borowym. 

 Ponadto radny zapytał  o ogłoszenie Wójta w sprawie wycinki drzew i  

krzaków. Czy to prawda, że jeś l i  mieszkańcy będą  to robić  we własnym 

zakresie to materiał  będzie ich własnością? 

Odp.: Pani Wójt poinformowała radnego, że obecnie już tylko 1 z 3 studni w 

borowym zaopatruje Gminę  Wymiarki w wodę .  Wysoki poziom żelaza wg 

geologów oznacza najprawdopodobniej  wyczerpywanie zasobów. Oznacza to, 

że zasoby wody w Borowym się  kończą .  Musimy się  skupić  na szukaniu 

nowego ujęcia, w Borowym nie ma sensu inwestować  bo niedługo wody nie 

będzie wystarczać .  Wody będziemy szukać  w okol icach cegielni w 

Witoszynie, w okol icach osiedla południe w Wymiarkach oraz na Lutynce 

ponownie.   

 Jeś l i  chodzi o ogłoszenie to faktycznie wykaszanie rowów czy 

wycinka drzew przez mieszkańców będzie skutkować  tym, że pozyskany 
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materiał  będzie ich własnością .  Uprzednio jednak należy odwiedzić  Urząd 

Gminy aby upewnić  się  które drzewa zostały wyznaczone do wycinki. 

2. Sołtys Józef Grygorowicz: 

Podczas alarmu OSP Wymiarki strażacy pędzący do remizy stwarzają  

niebezpieczeństwo na drodze poprzez szybką  jazdę .  Sołtys poinformował 

zebranych, że wraz z Radą  Sołecką  będzie s ię  starał uchyl ić  podjętą  na tejże 

sesj i uchwałę  w sprawie funduszu sołeckiego, która nie przewiduje jego 

utworzenia w 2014 roku. Pani Skarbnik odpowiedziała, że mogą  próbować  

uchyl ić  tą  uchwałę  jednak to Rada Gminy podejmuje decyzję .  

Sołtys zapytał także o rozkopy związane z wykonywaniem instalacj i 

gazowej  przy szkole w Witoszynie. Pani Wójt odpowiedziała, że inwestycję 

wykonuje f i rma gazownicza ze Zgorzelca i  to ona za to odpowiada. Ponadto 

na przecisk pod drogą  powiatową  zgodę  wydaje Powiat a nie Gmina. 

3. Radna Joanna Wieczorek: 

Zaprosi ła radnych na imprezę  organizowaną  w lutym przez Radę  

Rodziców i  dzieci z Zespołu Szkół w Witoszynie. Radna zaapelowała do 

radnych i  sołtysów aby organizowali  spotkania informacyjne dla 

mieszkańców w sprawie kursów MZK. 

4. Radny Jerzy Pi lny: 

Radny zwróci ł  się  z prośbą  o zabezpieczenie min. 3 hydrantów w Gminie aby 

były sprawne. Naj lepiej  aby były to hydranty w miejscach strategicznych, ocieplone 

aby można było z nich skorzystać  na wypadek pożaru. 

5. Radny Leszek Wróbel: 

Prośba o zwrócenie uwagi przesyłkom miejskim z uwagi na sposób dostarczania 

korespondencj i .  Listy wieszane są  na płotach, klamkach, traf iają  do 

zainteresowanych po czasie bądź wcale. 

6. Przewodniczący Rady Gminy – Piotr Adamek: 

Można byłoby rozważyć  opcję  zakupu budynków po dawnym MONARZE i 

stworzyć  w tym miejscu bazę  dla ZGK. 

Odp.: Pani Wójt oznajmiła, że najpierw trzeba znaleźć  wodę .  Jeś l i  znalazłaby 

się  przy MONARZE to wtedy można byłoby pomyś leć .  

7. Radna Barbara Szkodzińska: 

Radna zwróci ła się  z prośbą  do Pani Wójt o zorganizowanie spotkania w 

świetl icy w Si lnej  Małej  w sprawie drogi na Lubartów. Mieszkańcy Si lnej  Małej  i 

Lubartowa zwróci l i  się  do radnej  z wnioskiem o zorganizowanie takiego spotkania 
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ponieważ są  niezadowoleni z powodu braku działań  w kierunku poprawy stanu 

drogi na Lubartów. 

Odp.: Pani Wójt poinformowała, że nikt nie powiedział,  że drogi  nie zrobi.  

Trzeba poczekać  aż będzie sucho, bo w chwil i  obecnej robienie tej  drogi mija się  z 

celem. Jest droga alternatywna do Lubartowa z Wymiarek. Gimbus dowozi dzieci z 

Lubartowa do szkoły i  nie ma z tego powodu żadnych problemów, ale na wniosek 

mieszkańców oczywiście można zorganizować  spotkanie. 

 

Ad. 11. Zamknięcie obrad XXIV sesj i . 

Wskutek wyczerpania porządku obrad Pan Piotr Adamek- Przewodniczący 

Rady Gminy Wymiarki zamkną ł  obrady XXIV Sesj i  Rady Gminy Wymiarki . Na tym 

protokół zakończono. Protokół zawiera 14 stron, ponumerowanych od 1 do 14. 

Sesja trwała nieprzerwanie od godz. 16:00 do godz. 18:30. 

 

 

  Protokołowała:                                                         Przewodniczący Rady 

 

Paul ina Czubińska                                                        Piotr Adamek 


